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mEGHÍVó
Herceghalom község Önkormányzata 
tisztelettel vár mindenkit az 1956. évi 
forradalom és szabadságharc évfordu-
lója alkalmából tartandó ünnepi meg-
emlékezésre, valamint a Herceghalmi 
‘56-os emlékmű felavatására.

2017. október 23-án 17:00 órára
a Kulturális Egyházi Központba.

Az ünnepséget megnyitja Erdősi lászló polgármester, majd a Herceghalmi Általános Iskola és Alapfokú Művé-
szeti Iskola 7. osztályos tanulóinak és az énekkarnak az előadása következik.
Ünnepi beszédet mond Csizmadia Zsuzsa a Pénzügyi és településfejlesztési bizottság elnöke .
Herceghalom község Önkormányzata posztumusz díszpolgári címet adományoz a nemrég elhunyt 
lÁNYI IStVÁN nyugállományú ezredesnek.

A díjazottról megemlékezik Csizmadia Zsuzsa Ptb elnök.

ezután a résztvevők átvonulnak az ‘56-os emlékműhöz. (Fáklyás felvonulás.)

Az emlékművet átadja: Csenger Zalán Zsolt 
                                              országgyűlési képviselő

A Labdarózsa kórus és a résztvevők előadásában a Szózat
eléneklésével zárul az ünnepség.

Herceghalom Önkormányzata mindenkit szeretettel vár
a megemlékezésre!

A herceghalmi emlékmű az 1956. évi forradalom és szabadságharc hatvanadik
évfordulójára meghirdetett emlékévben, az 1956-os Emlékbizottság

Büszkeségpont pályázatának támogatásával valósult meg.

mEGHÍVó
A reformáció 500 éves évfordulója
alkalmából az emberi erőforrások
Minisztériuma egy emlékfát ajánlott fel
a történelmi egyházaknak.

az emlékfa elültetésére 2017. október 22-én, 14:00 órakor
kerül sor a kulturális egyházi központ mögötti parkban.
15:00 órakor Ökumenikus Istentisztelettel

emlékezünk a reformációra,
melynek keretében egy emléktábla felavatására is sor kerül. 

Az ünnepség zárásaként szeretetvendégségbe hívjuk a jelenlévőket.
Szeretettel várjuk kedves híveinket!
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zi funkcionális osztályozási rendnek megfelelő 
kormányzati funkciók rendjét, mely elsősor-
ban az ellátott és támogatott közfeladatok kö-
rét, illetve a szakfeladatok rendjét jeleníti meg. 
Az intézmények alapító okirata tartalmazza az 
adott költségvetési szerv közfeladatát, alapte-
vékenységét, ezek kormányzati funkció szerin-
ti megjelölését és főtevékenységének állam-
háztartási szakágazati besorolását. A fent hi-
vatkozott jogszabályi előírásoknak megfelelő-
en vált szükségessé a Herceghalmi Csicsergő 
Óvoda és a Herceghalomi Polgármesteri Hiva-
tal törzskönyvi kivonatának és alapító okiratá-
nak módosítása. A Képviselő-testület az elő-
terjesztést 6 igen szavazattal, nem szavazat és 
tartózkodás nélkül elfogadta. 
A teLePÜLÉSFeJLeSZtÉSI koNCePCIó
FŐ IrÁNYAI, VALAMINt A teLePÜLÉSSZer-
keZetI terV, A HeLYI ÉPÍtÉSI SZAbÁLYZAt 
MóDoSÍtÁSÁNAk ÉS FeLÜLVIZSGÁLAtÁ-
NAk terVeZÉSI ProGrAMJA 
A 2017. május 29-én megtartott Lakossági fó-
rum és az azzal párhuzamosan elindított kér-
dőíves felmérés, valamint személyes interjúzás 
után összegzésre kerültek a körvonalazódó 
fejlesztési fő irányok. Elkészült a Településfej-
lesztési Koncepció Megalapozó vizsgálati 
munkarésze, illetve a Fejlesztési fő irányokat 
összefoglaló és elemző tervdokumentáció.  A 
későbbiekben készül el a Jövőkép című terv-
dokumentáció, amely majd testületi határo-
zattal kerül jóváhagyásra, és amely Hercegha-
lom 10-15 éves fejlesztési irányait, jövőbeni 
céljait határozza meg, egyben alapját képezi 
majd a településrendezési eszközöknek is (Te-
lepülésszerkezeti terv és Helyi Építési Szabály-
zat). Az előterjesztés célja, hogy e feladatokat 
egyeztetve és rögzítve megkezdődhessen a 
tervkészítés. A Képviselő-testület az előterjesz-
tést 6 igen szavazattal, nem szavazat és tartóz-
kodás nélkül elfogadta.
A HeLYI ADó reNDeLetek MóDoSÍtÁSA
A Képviselő-testület 2017. szeptember 5-i ülé-
sén tárgyalta és támogatta a hatályos helyi 

Pál Gábor elmondta, hogy mivel a burkolat már 
fent van a falon, ezt nem lehet így megoldani. 
Más megoldást kell találni, melyre a lehetőség 
megvan.
Ez után Makay István emlékeztette a képviselő-
ket, hogy szó volt 10 db sörpad garnitúra be-
szerzéséről. A közelgő rendezvényeken szükség 
volna a berendezési tárgyakra.
Ehhez testületi döntés szükséges. A Képviselő-
testület 5 igen szavazattal elfogadta a sörpadok 
beszerzését, melyre 300 ezer forintot biztosítot-
tak a tartalékkeret terhére.

Ezt követően erdősi László a rendkívüli ülést 
bezárta.

Szabó György

teljesítése 51 %, amely megfelel az időarányo-
san tervezett összegnek. Ez azt jelenti, hogy az 
önkormányzati intézmények csak minimálisan 
lépték túl a költségvetésben meghatározott 
kereteket, a 2017. évi költségvetésben foglal-
taknak megfelelően működnek. A költségve-
tés-módosítást a Képviselő-testület egyhan-
gúlag elfogadta.
A PÉNZÜGYI ÉS teLePÜLÉSFeJLeSZtÉSI 
bIZottSÁG HAtÁroZAtI JAVASLAtÁNAk 
MeGVItAtÁSA A 2016. ÉVI beLSŐeLLeNŐr-
ZÉS VoNAtkoZÁSÁbAN
A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 
2017. augusztus 31-i ülésén határozati javasla-
tot fogalmazott meg a Képviselő-testület felé, 
mely szerint a testület vizsgálatot rendel el a 
belső ellenőri jelentésben megállapított sza-
bálytalanságok felelőseinek megállapítására 
és arra, hogy jelentéseiben tegyen javaslatot a 
Képviselő-testületnek a szabálytalanságok jö-
vőbeni kiküszöbölésére, illetve az előfordult 
szabálytalanságok szankcionálását biztosító 
eljárás megindítására. A testület a javaslat 
megvitatását visszautalta a Pénzügyi és Tele-
pülésfejlesztési Bizottság elé. 
AZ ÖNkorMÁNYZAt ÉS INtÉZMÉNYeI 
tÖrZSkÖNYVI kIVoNAtÁNAk, VALAMINt 
ALAPÍtó okIrAtÁNAk MóDoSÍtÁSA
Az eredményszemlélet elvére való áttérés, az 
arra épülő pénzügyi számvitel alkalmazása, 
valamint a kormányzati funkciók bevezetése 
nagy változást jelentett a költségvetési szer-
vek könyvvezetésének gyakorlatában.  Az 
eredményszemléletre való áttérés jogi hátte-
rét az államháztartás számviteléről szóló 
4/2013. (I. 11.) Korm. rendelet és ezzel össz-
hangban, annak rendelkezéseihez igazodva a 
kormányzati funkciók, államháztartási szakfel-
adatok és szakágazatok osztályozási rendjéről 
szóló 68/2013. (XII. 29.) NGM rendelet terem-
tette meg. A szabályozás átalakította a költ-
ségvetési szervek tevékenységének osztályo-
zását és az osztályozási rend használatának 
szabályait, elkülönítve egymástól a nemzetkö-

A Képviselő-testület úgy döntött, hogy Herceg-
halom részt kíván venni a pályázaton, és a felso-
rolt utcákban a csapadékvíz elvezetésének le-
hetőségét meg kívánja valósítani. Az ehhez 
szükséges 7 793 385 forint önrész a 2017. évi 
kvt. tartalék keretében rendelkezésre áll.
A határozatot 5 igen szavazattal a testület elfo-
gadta.

eGYebek
A rendkívüli ülés egyebek napirendjében első-
ként Csizmadia Zsuzsa kért szót. Azt javasolta, 
hogy a tornacsarnok, illetve a polgármesteri hi-
vatal mögötti parkoló megvilágítását most kel-
lene megoldani, a tornacsarnok falára felszerelt 
világító testtel.

AZ ÖNkorMÁNYZAt 2017. ÉVI kÖLtSÉGVe-
tÉSÉNek MóDoSÍtÁSA 
A Képviselő-testület által hozott határozatok, a 
feladatellátásban történt változások és a ren-
delkezésünkre álló aktuális információk indo-
kolttá tették az Önkormányzat 2017. évi költ-
ségvetésének módosítását. A költségvetés-
módosítás eredményeképpen a költségvetési 
bevétel 99  445 940 forinttal, a költségvetési ki-
adás 229 272 895 forinttal módosult, így a ren-
delet az Önkormányzat 2017. évi módosított 
költségvetési bevételét 499 071 940 forintban, 
módosított költségvetési kiadást 808 898 895 
forintban, a költségvetési egyenleg összegét 
309 826 955 forintban állapította meg. A költ-
ségvetés-módosítást a Képviselő-testület egy-
hangúlag elfogadta.
AZ ÖNkorMÁNYZAt 2017. ÉVI kÖLtSÉGVe-
tÉSÉNek I. FÉLÉVI beSZÁMoLóJA 
A Képviselő-testület megvitatta az Önkor-
mányzat 2017. évi költségvetésének I. félévi 
beszámolóját. A költségvetési bevételek telje-
sítése 79%. A teljesítés magasabb az időará-
nyosnál, melyet a helyi adóbevételek terve-
zettnél magasabb összegű befizetései indo-
kolják. Az ingatlanadó bevételünk nagyfokú 
növekedését indokolja, hogy egy vállalkozó 
újra indította vállalkozását, és tudta teljesíteni 
adózói kötelezettségét is. A költségvetési ki-
adások teljesítése 25%. A teljesítés alacso-
nyabb az időarányosnál, amelyet az elnyert 
pályázati támogatások fel nem használt össze-
ge befolyásolt, továbbá az a tény, hogy az első 
félévben hozott Képviselő-testületi határoza-
tok beépültek a költségvetésbe, de teljesíté-
sük csak a második félévben realizálódott. 
Egyebekben a dologi kiadások teljesülése is 
csak 56 %, míg az ellátottak pénzbeli juttatásai 
39 %-os, egyéb működési kiadásaink 40 % tel-
jesítésen állnak az I. félév végén. Nagyban be-
folyásolja teljesítési százalékokat, hogy a tarta-
lék keret mértéke megemelkedett. Mindezek 
együttes hatása adja az időarányosnál alacso-
nyabb teljesítést. Az intézményi finanszírozás 

erdősi László polgármester úr ismertette a 
rendkívüli ülés összehívásának okát. A testület-
nek dönteni kell egy határidős pályázaton való 
részvételről.
rÉSZVÉteL A PM-CSAPVIZGAZD-2017 JeLŰ 
PÁLYÁZAtoN
Pál Gábor műszaki előadó a pályázat tartalmá-
val kapcsolatban előadta, hogy a Liliom lejtő – 
Ördöglovas lejtő – Vadvirág utca – Boróka utca 
– Árvalányhaj árok csapadékvíz elvezető árkai-
nak a kivitelezésére lehet pályázni. A meglévő 
árok-burkolatok tönkrementek. Az új burkolati 
elemek nem tudnak majd tönkremenni, mivel 
előre gyártott, öntött, egymáshoz illeszthető 
elemekről van szó, ezeket a gaz nem tudja be-
nőni. Erre a munkára lehet pályázni.

tájékoztató a Képviselő-testület 2017. szeptember 26-án 
megtartott nyilvános ülésén elhangzottakról

tájékoztató a Képviselő-testület 2017. szeptember 14-i 
rendkívüli testületi ülésén elhangzottakról



4

Herceghalomi  Hírmondó / 2017. október

re tekintettel Biatorbágy Város Önkormányzat 
Képviselő-testülete úgy határozott, hogy Her-
ceghalom község lakosai 2017. október 1. nap-
jától már csak térítés ellenében tudják a járóbe-
teg-szakellátást igénybe venni. A Budaörsi 
Egészségügyi Központban működő jelenlegi 
egészségügyi szolgáltató (JUMP Consulting 
Kft.) ideiglenes jelleggel látja el a járóbeteg-el-
látást, jelenleg folyamatban van a feladatellá-
tásra irányuló pályázat elbírálása. A Pénzügyi és 
Településfejlesztési Bizottság ülésén a tárgy-
ban meghallgatta Dr. Pintér Márk háziorvost 
és a Biatorbágyi Egészségügyi Szolgálatot ve-
zető Dr. egervári Ágnest. A képviselő-testület 
az ügy összes körülményének vizsgálata után 
úgy határozott, hogy kezdeményezi járóbeteg 
szakellátás Budaörsről Biatorbágyra történő át-
helyezését. A testület határozott arról is, hogy 
átmeneti időszakban Herceghalom Község 
Önkormányzata az állandó herceghalmi lakó-
hellyel és érvényes társadalombiztosítással 
rendelkező herceghalmi lakosok ellátásának 
költségeit átvállalja. A Képviselő-testület az 
előterjesztést egyhangúlag támogatta.
A 2017. ÉVI beLSŐ eLLeNŐrZÉS eLVÉGZÉ-
SÉre beÉrkeZett ÁrAJÁNLAtok MeGVI-
tAtÁSA
A Képviselő-testület egyhangúlag úgy határo-
zott, hogy az Önkormányzat  és Intézményei 
2017. évi belső ellenőrzését Pepi Könyvvizsgá-
ló, Adószakértő és Üzleti Tanácsadó Kft-vel vé-
gezteti el.
A torbÁGYI reForMÁtUS eGYHÁZ ÉS A 
HerCeGHALMI GYÜLekeZet tÁMoGAtÁSI 
kÉreLMe
A Torbágyi Református Egyház és a Herceghal-
mi Gyülekezet lelkésze azzal a kéréssel fordult 
a Humán és Környezetvédelmi Bizottsághoz, 
hogy nyújtson támogatást a 2017. évi Vizsoly-
ra és környékére tervezett kétnapos kirándu-
láshoz, melyen Herceghalomból 6 fő vesz 
részt. A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, 
nem szavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett 
úgy határozott, hogy a kirándulás költségei-
hez 100.000,-Ft támogatást biztosít a 2017. évi 
költségvetésben az egyházközösségek támo-
gatására biztosított keretösszegből.
CSAtLAkoZÁS A kLÍMAbArÁt teLePÜLÉ-
Sek SZÖVetSÉGÉHeZ
A Klímabarát Települések Szövetsége meg-
küldte Önkormányzatunk részére az Alapsza-
bályát a 2016. március 3-ai módosításokkal 
egységes szerkezetben. Az Egyesület tömöríti 
azokat az önkormányzatokat, ahol éghajlat-
változási program folyik, illetve ennek előké-
szítése folyamatban van, valamint azon alapí-
tó magánszemélyeket, akik az Egyesület céljait 
támogatják. Az Egyesület elősegíti, hogy a 
Nemzeti Éghajlat-változási Stratégiával össz-
hangban minél több településnek legyen sa-
ját, szakmailag megalapozott klímastratégiája 
és helyi klímaprogramot megvalósító klíma-
barát köre. Célja továbbá, hogy fórumot te-
remtsen a tapasztalatok és egyéb információk 
kicserélésére a tagtelepülések között, továbbá 
nemzetközi kapcsolatok elősegítésével, és pá-
lyázati lehetőségek megismertetésével és 
nyújtásával segítse a tagtelepüléseket, vala-
mint képviselje a tagtelepülések közös érdeke-
it klímavédelmi kérdésekben, illetve egyéb se-
gítségeket nyújtson a tagtelepüléseknek. A 
Képviselő-testület úgy 4 igen és 1 nem szava-
zattal, 1 tartózkodás mellett úgy határozott, 
hogy elviekben támogatja a Klímabarát Tele-

FeLSŐoktAtÁSI ÖSZtÖNDÍJ-PÁLYÁZAtok 
eLbÍrÁLÁSA 
A felsőfokú oktatási intézményben tanuló 
herceghalomi fiatalok részére nyújtandó ösz-
töndíj alapításáról szóló helyi rendelet szerint 
a pályázók részére havonként 5.000 forint és 
13 000 forint közötti összeget állapítható meg 
az október 1. és május 31. közötti időszakra, 
melyet a félévi munkáról szóló beszámolók 
megvitatása után a Képviselő-testület felülbí-
rál. A 2017/2018. tanévre szeptember 15-ig 11 
pályázó nyújtotta be pályázatát a felsőoktatási 
ösztöndíjra. A 11 pályázóból 8 fő az elmúlt tan-
évben is részesült támogatásban, míg 3 fő 
idén pályázik először.
A Képviselő-testület valamennyi pályázat elfo-
gadását egyhangúlag támogatta, az először 
pályázók részére havi 9 000 forint a korábbi 
években is pályázók részére havi 13 000 forint 
összegű ösztöndíjat állapított meg személyen-
ként.
A HUMÁN ÉS kÖrNYeZetVÉDeLMI 
bIZottSÁG tÁJÉkoZtAtóJA A SZoCIÁLIS 
SeGÉLYeZÉSrŐL ÉS JUttAtÁSokróL 
A Képviselő-testület munkatervének megfele-
lően megtárgyalta a Humán és Környezetvé-
delmi Bizottság tájékoztatója a szociális segé-
lyezésről és juttatásokról, valamint a civil szer-
vezetek programtámogatásáról szóló beszá-
molóját. A beszámoló tartalmazza a 2017. év-
ben benyújtott kérelmek számát segély ne-
menként és azok elbírálásának eredményét, 
valamint a civil szervezetek programjainak tá-
mogatására megállapított és kifizetett össze-
geket. A Képviselő-testület a 2016/17-es szóló 
beszámolót a szociális segélyezésről és juttatá-
sokról, valamint a civil szervezetek programtá-
mogatásáról szóló beszámolót egyhangúlag 
tudomásul vette.
HerCeGHALoM GYerMekeIÉrt ALAPÍt-
VÁNY tÁJÉkoZtAtóJA 
A Herceghalom Gyermekeiért Alapítvány évek 
óta eredményesen működik, támogatja a tele-
pülés gyermekeinek tanulását, sportolását, 
kulturális életét. A Kuratórium Elnöke minden 
esztendőben beszámol tevékenységükről. Tá-
mogató tevékenységük sokrétű: ösztönzik a 
tanulókat a továbbtanulás, a nyelvtanulás és a 
sport területén, de támogatják a településért 
és az iskoláért tevékenykedőket is.  Az Alapít-
vány többek között erdei iskolai programot, ki-
rándulásokat, idegen nyelvi nap megszervezé-
sét és a Zsámbéki medence Kismatematikusa 
versenyen való részvételt, óvodai színház 
megszervezését, a kiemelkedő versenyered-
mények és képzőművészeti pályázatok támo-
gatást támogatta a 2016-os évben. A Képvise-
lő-testület a Herceghalom Gyermekeiért Ala-
pítvány 2016. évi tevékenységéről szóló tájé-
koztatóját módosítás és kiegészítés nélkül tu-
domásul vette.
A HerCeGHALMI LAkoSok JÁróbeteG-
SZAkeLLÁtÁSÁNAk kÉrDÉSe
2016-ban az Europmed Egészségügyi Szolgál-
tató körüli problémák után Biatorbágy Város 
Önkormányzata tulajdonosként szerződést kö-
tött a Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelő-
vel, mint finanszírozóval. Ennek következtében 
az Alapkezelő 2017. június 1. napjától Biator-
bágy város lakosságszámának megfelelően 
biztosítja a térítésmentes járóbeteg-szakellá-
tást, ugyanakkor a területen kívüli betegek el-
látásának költségei jelenleg Biatorbágy Város 
Önkormányzatának költségvetését terhelik, er-

adó rendelet két ponton történő módosítását.  
A testületi döntés alapján a telekadó mértéke 
a következő adóévben a hatályos rendeletben 
meghatározott 80 Ft/m²-ről 100 Ft/m² összeg-
re emelkedik, továbbá a rendelet adómentes-
séget biztosít a településen működő, területi 
ellátási kötelezettséggel bíró azon háziorvos, 
házi gyermekorvos és fogorvos számára, aki-
nek az iparűzési adóalapja az adóévben a 20 
millió forintot nem haladja meg. Az adómen-
tességnek, adókedvezménynek valamennyi 
érintett vállalkozó, vagy vállalkozás számára 
azonosnak kell lennie. A Képviselő-testület 5 
igen és 1 nem szavazattal, tartózkodás nélkül a 
rendelet-módosítást elfogadta.
A kÖZtISZtASÁGróL ÉS A HULLADÉk 
eLSZÁLLÍtÁSÁróL SZóLó 16/2003. (XII.30.) 
SZ. reNDeLet MóDoSÍtÁSÁróL
A Humán és Környezetvédelmi Bizottság 
2017. augusztus 29. napján tárgyalta a kerti 
hulladék égetését szabályozó, a hulladék el-
szállításáról és az állattartás szabályairól szóló 
16/2003.(XII.30.) számú rendelet módosításá-
ra irányuló előterjesztést. A bizottság két pon-
ton javasolta a rendelet módosítását. A bizott-
ság javaslata alapján bekerül a rendeletbe egy 
tiltás, mely szerint a tűzgyújtás és égetés min-
den év június 1. napjától augusztus 31. napjá-
ig tilos. A bizottság kérte, hogy a tilalom meg-
szegéséhez szankciót is rendeljen a testület. 
Az elfogadott rendelet-módosítás alapján, aki 
az avar és kerti hulladék égetését a rendelet-
ben foglaltaktól eltérően végzi, a közösségi 
együttélés szabályait szegi meg, ezért a köz-
igazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás álta-
lános szabályairól szóló 2004. évi CXL. törvény  
94/A § (1) és (4) bekezdése alapján közigazga-
tási bírsággal sújtható. A rendeletben megha-
tározott közösségi együttélés alapvető szabá-
lyaiba ütköző magatartás elkövetőjével szem-
ben ötezer forinttól kettőszázezer forintig ter-
jedő közigazgatási bírság szabható ki. Helyszí-
ni intézkedés során a közterület-felügyelő öt-
ezer forinttól ötvenezer forintig terjedő hely-
színi bírságot szabhat ki. A rendelet-módosí-
tást a képviselő-testület egyhangúlag támo-
gatta.
A 2016/17. NeVeLÉSI ÉV ÉrtÉkeLÉSe 
A Képviselő-testület és a Humán és Környe-
zetvédelmi Bizottság munkatervének megfe-
lelően Márkusné Vörös Ibolya óvodavezető-
helyettes benyújtotta a 2016/2017. nevelési 
évről szóló értékelését. A Humán és Környe-
zetvédelmi Bizottság 2017. szeptember 19-i 
ülésén jelen volt Márkusné Vörös Ibolya in-
tézményvezető-helyettes asszony, aki vála-
szolt a felmerülő kérdésekre. A bizottság és a 
Képviselő-testület a 2016/17-es nevelési év 
értékeléséről szóló beszámolót egyhangúlag 
elfogadta.
A 2017/18. NeVeLÉSI ÉV beINDÍtÁSA 
A Képviselő-testület és a Humán és Környezet-
védelmi Bizottság munkatervének megfelelő-
en Márkusné Vörös Ibolya óvodavezető-he-
lyettes benyújtotta a 2017/2018. nevelési év 
beindításáról szóló tájékoztatóját, illetve a ne-
velési évre vonatkozó munkatervét. Az Intéz-
ményvezető-helyettes asszony a Humán és 
Környezetvédelmi Bizottság 2017. szeptember 
19-i ülésén bemutatta az óvoda vezetésének a 
nevelési évre vonatkozó elképzeléseit. A Kép-
viselő-testület a 2016/17-es nevelési év érté-
keléséről szóló beszámolót egyhangúlag elfo-
gadta.
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szeg az Önkormányzat 2017. évi költségveté-
sének általános tartalékkerete terhére kerül ki-
fizetésre.
SZoCIÁLIS tŰZIFA VÁSÁrLÁSÁHoZ 
kAPCSoLóDó tÁMoGAtÁSróL SZóLó 
reNDeLet-terVeZet MeGVItAtÁSA
A helyi önkormányzatok szociális célú tűzifa 
vásárlás költségéhez előzetes igénybejelentés 
alapján a központi költségvetés vissza nem té-
rítendő támogatást állapított meg Hercegha-
lom részére 14 000 Ft/m³ + ÁFA összegben ma-
ximum 88 m³ tűzifa mennyiségre. Az önkor-
mányzatnak elsősorban a szociális igazgatás-
ról és szociális ellátásokról szóló törvény sze-
rinti aktív korúak ellátására, időskorúak járadé-
kára, vagy települési támogatásra jogosult 
személyeket, továbbá a halmozottan hátrá-
nyos gyermeket nevelőket kell előnyben ré-
szesíteni, erről, illetve az eljárás rendjéről helyi 
rendeletet kell alkotni. A beérkezett kérelme-
ket a Humán és Környezetvédelmi Bizottság 
bírálja el. A rendelet hatályba lépését követő-
en az érintettek pályázati felhívás útján kapnak 
tájékoztatást a támogatás lehetőségéről, to-
vábbá november 20. napjáig lehet a támoga-
tási kérelmet benyújtani a Polgármesteri Hiva-
tal felé. A Képviselő-testület a szociális tűzifa 
vásárlásához kapcsolódó támogatásról szóló 
rendeletet egyhangúlag elfogadta.
korSZerŰbb, oNLINe ÖNkorMÁNYZAtI 
tÁJÉkoZtAtÁS
A korszerűbb, online önkormányzati tájékoz-
tatás című előterjesztést a Képviselő-testület 
nem tárgyalta.

Dr. Kovács Judit jegyző

kerüljön megküldésre az eddigi közlekedéssel 
kapcsolatban született koncepció és egyéb do-
kumentum, amelynek ismeretében megalapo-
zottabb döntés hozható a kérdésben.
A HerCeGHALoM, borókA UtCA 321/256 
HeLYrAJZI SZÁMÚ Út terVeZÉSI ProG-
rAMJÁNAk MeGVItAtÁSA
A Képviselő-testület egyhangúlag úgy határo-
zott, hogy a Herceghalom, Boróka utca 
321/256 helyrajzi számú út előzetes tervezési 
programját megvizsgálva a tervező és Vas Ká-
roly által javasolt változatot fogadja el.
ÁrAJÁNLAt A HerCeGHALMI CSICSerGŐ 
óVoDA ÉPÜLetÉNek eNerGIAtAkArÉkoS 
VÍZADAGoLókkAL tÖrtÉNŐ FeLSZereLÉ-
SÉre
Herceghalom Község Önkormányzat Képvise-
lő-testülete eredményesen vett részt a Belügy-
minisztérium által kiírt, megújuló energiahor-
dozó-felhasználásra szolgáló közbeszerzési 
pályázaton, melynek eredményeként napkol-
lektorok kerültek felszerelésre, az óvodaépület 
tetejére. A 100 %-os állami támogatásból 
megvalósuló beruházás jelentős energia meg-
takarítást eredményez. Az óvoda vízfelhaszná-
lása is jelentős, ezért célszerűnek tartjuk víz-
adagolók beszerzését, amellyel jelentős meg-
takarítás érhető el. Az Öko Energia Program 
Kft. ajánlatot adott vízadagolók beépítésére, 
mellyel egy 70%-os vízspórolást lehet megva-
lósítani. A Képviselő-testület egyhangúlag úgy 
határozott, hogy megrendeli a Herceghalmi 
Csicsergő Óvoda épületének energiatakaré-
kos vízadagoló rendszerrel történő felszerelé-
sét 142 900 forint + ÁFA összegért, mely ösz-

pülések Szövetségéhez történő csatlakozást 
és további információk beszerzését kéri a Pol-
gármesteri Hivataltól.
A HerCeGHALoM, borókA UtCA 22-26. 
SZÁM ALAttI D ÉS e ÉPÜLetek SZIGeteLÉSe
A Képviselő-testület 2017. június 28-i ülésén 
döntött a Boróka utcai bérlakások nyílászárói-
nak cseréjéről, 6 lakásban történő kazán cseré-
ről és vízlágyító berendezések felszereléséről. 
A testület egyetértett abban, hogy az elmúlt 
években elmaradt és szükséges felújításokat 
folyamatosan elvégezteti az Önkormányzat. 
Szeptember folyamán árajánlatokat kértünk a 
D és az E épületek szigetelésére, melyek közül 
a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, nem 
szavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett a leg-
kedvezőbb ajánlatot adó L-ZS3 Kft.-t választot-
ta. A két épület szigetelésének összköltsége 
bruttó 5 649 000 forint, mely összeg az Önkor-
mányzat saját forrás számláján elkülönített 
összeg terhére kerül kifizetésre.
A teLePÜLÉS kÖZLekeDÉSI koNCePCIóJÁ-
NAk FeLÜLVIZSGÁLAtA
A Humán és Környezetvédelmi Bizottság 2017. 
június 20-án tartott rendkívüli ülésén felvető-
dött a település régebben készített Közlekedés-
fejlesztési Koncepciójának felülvizsgálatának 
kérdése.  A felülvizsgálat során javasolták meg-
vizsgálni a forgalomlassítás kérdését, egy bicik-
lisbarát útvonal kijelölését, valamint Szendrei 
Bence képviselő úr által javasolt „fekvőrendőr” 
Zsámbéki útra történő telepítését. A Pénzügyi 
és Településfejlesztési Bizottság, illetve a Képvi-
selő-testület a döntés elnapolása mellett kérte, 
hogy a bizottsági tagok és a képviselők részére 
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a tartalomért az aláíró tartozik felelősséggel.

2017. szeptember 5-én herceghalmi lakosok egy cso-
portja írásbeli kérelemmel fordult erdősi László pol-
gármesterhez melyben kezdeményezték, hogy a her-
ceghalmi lakosok érdekében járjon el az Agrosystem 
Zrt. vezetésénél a társaság tulajdonában levő magánút 
használata érdekében.
erdősi László polgármester felkereste a társaság vezér-
igazgatóját és továbbította a herceghalmi lakosok ké-

rését. Vezérigazgató Úr elmondta, hogy valóban korlá-
tozni kívánják az úton történő áthaladást, de ezt terveik 
szerint oly módon teszik majd, hogy a herceghalmi lako-
sok lehetőséget kaphassanak az áthaladásra. 
A szabályozás kidolgozása folyamatban van, a végleges 
döntés ismeretében tájékoztatni fogják a település la-
kosságát.

Dr. Kovács Judit jegyző

tÁJÉKoZtatÁS! 
aZ aGroSYStEm Zrt. tUlaJDoNÁbaN lEVŐ maGÁNÚt HaSZNÁlatÁról…
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dött, hogy van-e felső határa az erre a célra ki-
fizethető béreknek. Elképzelhetőnek tartja, 
hogy egy magasabb bérért vonzóbb lenne az 
a munka és akkor nem kellene külsős vállalko-
zókat foglalkoztatni. Emlékeztette a képviselő-
ket, hogy korábban azt ígérték, hogy a helyi 
munkaerőket és a helyi vállalkozókat részesítik 
előnybe. 
erdősi László válaszában elmondta, hogy ő 
időszerűnek tartja ezt a feladatot kiszervezni a 
hivatal feladatai közül, így a feladat vállalko-
zásba adása mellett voksolna.
– erdei László jelezte, hogy a Kossuth Lajos 
utca 13. sz. előtt a közvilágítás nem működik.
erdősi László azt válaszolta, hogy a hibát a 
hivatal bejelentette. Az ELMŰ késlekedve re-
agál ezekre a bejelentésekre annak ellenére, 
hogy a hibák elhárítására határidő van meg-
szabva. 
Dr. KoVÁCS JUDIt
– A legutóbbi testületi ülésen az a határozat 
született, hogy a taneszközök felhasználásá-
val kapcsolatban készüljön egy szerződés az 
iskolával. Ennek tervezetét az iskola meg-
küldte.  Jegyző asszony szerint a szerződés 
tervezet rendben van, de gond van az eszkö-
zök amortizációs idejének meghatározásával. 
Például a hangszerek leírásának határidejét a 
tervezet 3 évben határozta meg. Ez elfogad-
hatatlan, hiszen egy nagy értékű hangszer le-
írásának ideje több mint három év. A hivatal 
számára vállalhatatlan ez az időintervallum. 
Szükséges lenne erről újra tárgyalni és a szer-
ződést ki kellene egészíteni a tanszakok 
konkrét igényeivel és a felelősök megnevezé-
sével.
Szendrei bence szerint valószínű, hogy vala-
milyen rendelet szabályozza az ilyen eszközök 
amortizációs idejét.
ErDŐSI lÁSZló
– Arról tájékoztatta a Képviselő-testületet, 
hogy értesítést kapott Mehrstettenből a ruha-
adományok gyűjtésével kapcsolatban. Az elő-
zetes megbeszélések szerint rövid időn belül 
sor kerülhet az összegyűjtött ruhák hazaszállí-
tására és szétosztására. A fejleményekről a hi-
vatal tájékoztatja a lakosságot.
Dr. kovács Judit jegyző asszony azt javasolta, 
hogy a testület bízza meg polgármester urat a 
szállítással kapcsolatban három ajánlat beké-
résével és a legkedvezőbb elfogadásával.
Az erre vonatkozó határozatot a testület 6 igen 
szavazattal meghozta.
– A labdarúgó pálya felújításával kapcsolatban 
elmondta, hogy információs tárgyalások van-
nak folyamatban. Lényeges kérdés a támoga-
tások megléte, mert annak függvényében le-
het dönteni az önrész nagyságáról. 
Több felszólaló nem lévén, az ülés zárt-üléssel 
folytatódott.

Szabó György

– A felszólaló a továbbiakban az október 23-i 
ünnepséggel kapcsolatban kérte, hogy be-
széljék meg az ünnepség lebonyolításának kö-
rülményeit.
A testület úgy határozott, hogy az ünnepséget 
23-án 17 órakor rendezik meg az ‘56-os emlék-
műnél. A programmal kapcsolatban is hatá-
roztak, azt a meghívóban olvashatják.
HUNYa KrISZtINa
– A Kiserdő Park adás-vétele felől érdeklődött. 
erdősi László válaszában elmondta, hogy a 
szerződéssel kapcsolatos feladatok egyelőre 
nem haladtak előbbre. A szerződés megköté-
sére vonatkozóan nincs határidő. Annak elhú-
zódása miatt nem kerület a hivatal jogvesztő 
helyzetbe.
– A továbbiakban a közterület karbantartók 
közötti munkamorál felől érdeklődött. Előze-
tes információi szerint megfelelően alakult a 
dolgozók közötti munkakapcsolat. Kérte, hogy 
a következő testületi ülésen Pál Gábor számol-
jon be a témával kapcsolatban.
– A felszólaló emlékeztette a jelenlévőket, 
hogy az elmúlt ülésen felmerült a közterületek 
karbantartásának vállalkozókkal történő meg-
oldása. Kérte, hogy a következő pénzügyi 
megbeszélésre három árajánlatot kérjen be a 
hivatal és azt ott tárgyalják meg.
- Ezt követően a rendelő felújításával kapcso-
latban kitért a festés és a karbantartás minősé-
gére. Felvetette, hogy mivel egészségügyi he-
lyiségekről van szó, rendkívül fontos a minő-
ség és a szakszerűség.  Egy szakember erre vo-
natkozó tanácsát kellene kikérni - vetette fel 
Hunya Krisztina.
Dr. kovács Judit jegyzőasszony a rendelő ta-
karításával összefüggésben elmondta, hogy 
Andricz Józsefné nem tudja vállalni a hivatal 
takarítását és a kézbesítést, a jövőben ezt a fel-
adatot Német kálmánné a rendelő eddigi ta-
karítója fogja ellátni. A rendelő takarításával 
Andricz Józsefnét bízzák meg, akit majd az or-
vosok eligazítanak a takarítás feladatainak 
szakszerű ellátásával.
– A Kozáromi úton lévő védett fa ügyében fel-
tett kérdésre Hunya Krisztina azt a választ kap-
ta, hogy a megoldás folyamatban van. Első lé-
pésben tájékozódni kell a probléma valós oká-
ról és előfordulhat, hogy szakvéleményt is kell 
kérni.
– Képviselő asszony végezetül arról érdeklő-
dött, hogy az idegenforgalmi adót milyen cé-
lokra lehet fordítani.
A válaszban elhangzott, hogy ezt az adónemet 
a Képviselő-testület döntése szerint lehet fel-
használni. Az idegenforgalmi adó a települé-
sen marad.
ErDEI lÁSZló
– Felvetette, hogy a közterületek karbantartási 
feladatainak megoldása esetleg a bérek fel-
emelésével megoldható lenne. Arról érdeklő-

az ülés elején a képviselők mindegyike je-
lezte, hogy az egyebekben szót kér.
CZINEGE JÁNoSNÉ
– Elsőként arról tájékoztatta a képviselőket, 
hogy fontos dolognak tartja az elsősegély-
nyújtás oktatást, már az általános iskolában.  
Herceghalomban az elsősegélynyújtásnak 
már múltja van, az ezzel foglalkozó csapat 
több alkalommal is sikereket ért el országos 
versenyeken. A felszólaló szerint lehetőség 
nyílna az iskolában a 6–7 osztályosok részére 
az osztályfőnöki órák keretében foglalkozni 
ezzel a témával. Elnök asszony kérésére az ok-
tatást elvállalta karap János mentőorvos, aki 9 
alkalommal, 2–2 órában vállalta a gyerekek ok-
tatását.  Ennek költsége 200 ezer forint (5 ezer 
forint/óra).
Csizmadia Zsuzsa azt javasolta, hogy 2017-
ben az általános keret terhére biztosítsák a kel-
lő összeget, és a további kifizetésekre a jövő 
évi költségvetésben különítsenek el pénzt.
Hunya krisztina felvetette, hogy a felsőokta-
tásban tanuló ösztöndíjasokat is lehetne fog-
lalkoztatni.
Czinege Jánosné válaszában azt említette, 
hogy a diákok napközben az egyetemen ta-
nulnak és az iskolai elsősegélynyújtó órák is 
délelőtt vannak. Az egyetemistákat kiegészí-
tésképpen lehetne alkalmazni – tette hozzá. 
CSIZmaDIa ZSUZSa
Az iskolai oktatással kapcsolatban született 
határozatot a Képviselő-testület 6 igen szava-
zattal elfogadta, a 200 ezer forintot végül is a 
tartalék keret terhére biztosították.
– Czinege Jánosné ezt követően még az októ-
ber 6-i rendezvény programját ismertette.
SZENDrEI bENCE
– Egy Liget-utcai lakos tájékoztatása alapján 
arról tájékoztatta a testületet, hogy az autó-
buszmegálló plexi oldala be van törve. A fel-
szólaló kérte, hogy Polgármester úr vegye fel a 
kapcsolatot a Volánnal, a burkolat javítása ér-
dekében.
Ezt erdősi László megígérte.
– Jelezte, hogy a Gesztenyés Parkban néhány 
pad katasztrofális állapotban van. Ezek állapo-
ta nagymértékben befolyásolja a lakosság 
han gulatát, az önkormányzatra vet rossz fényt. 
Kérte, hogy a hivatal vállalja át a padok rend-
behozatalát addig, amíg a tulajdonviszonyok 
tisztázódnak.
Polgármester úr ígéretet tett az intézkedésre.
CSIZmaDIa ZSUZSa
– Több témában is érdeklődött, így a kamera-
rendszer szerelésének állapota felől, majd a 
Tesco előtti kivezető út aljában lévő kátyú 
helyreállításáról, valamint a múltkori ülésen el-
hangzott kuka-pályázattal kapcsolatban kér-
dezett. 
Választ arra kapott, hogy jelenleg a kukák be-
szerzésére nincs kiírva pályázat.

A cikk az ülésen készült hanganyag felhasználásával került összeállításra.

tájékoztató a Képviselő-testület 2017. szeptember 26-án 
megtartott nyilvános ülésének egyebek napirendjében 
elhangzottakról



7

Herceghalomi  Hírmondó / 2017. október

A szénmonoxid érzékelő elhelyezésének nagy 
jelentősége van. Az érzékelőt a padlótól, ajtó-
tól, ablaktól, CO forrástól legalább 1,5 méterre 
kell szerelni. Nyílt égésterű kazánjainknak „kon-
kurenciái” lehetnek a különféle gépi szellőző 
berendezések. Ilyen szerkezetek a konyhai 
szagelszívók, a fürdőszobai páraelszívók, a kan-
dallók, a klímaberendezések, vagy akár a szárí-
tóberendezések, hiszen ha a helységből nem 
jut levegőhöz és az ablak sincs nyitva, akkor a 
kémény lesz a légutánpótlás egyetlen forrása. 
Összefoglalva, az élet és vagyonbiztonságunk 
megőrzésének érdekében rendszeresen ellen-
őriztetni kell szakemberrel a lakásban lévő tü-
zelő- és fűtőberendezéseket, kéményeket, 
égéstermék elvezetőket! Rendszeresen szellőz-
tetni kell a lakást, illetve szellőztetőnyílásokat 
kell kiépíteni szükség esetén, az oxigén be-
áramlás biztosítására! Forrás: BM Országos Ka-
tasztrófavédelmi Főigazgatóság

Herceghalom Polgármesteri Hivatal

megye. Ezért – mint eddig is – a herceghalmi-
ak és a herceghalmi háziorvosi rendelőhöz 
bejelentkezett betegek (akik rendezett egész-
ségbiztosítási jogviszonnyal rendelkeznek) 
díjmentesen vehetik igénybe a szakrendelő – 
Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelő által 
finanszírozott – szolgáltatásait. 
Mi a helyzet Bicskén? A Bicske Városi Szakren-
delő Fejér megyében van. Ezért az intézmény 
nem tartozik a Pest-megyei lakosok állami fi-
nanszírozásban történő ellátására (Bicskei ál-
landó lakcímmel rendelkező, de Herceghal-
mon élők kivételével). Azonban – mint eddig 
is – a Bicskei Szakrendelő kapacitásának függ-
vényében maga döntheti el, hogy elvégzi az 
ellátást, vagy sem. 
A leírtak értelmében a Herceghalmi lako-
soknak a budaörsi illetve a biatorbágyi 
Szakrendelő áll rendelkezésükre. A labor-
vizsgálatok lebonyolításához szükséges vért 
hétfői napokon a herceghalmi rendelőben – 
állandó herceghalmi lakcímmel rendelkező 
páciensektől – előzetes bejelentkezés után to-
vábbra is leveszik és szakszerűen elszállítják a 
laboratóriumba.
FoNtoS! A változásoktól függetlenül azok a 
betegek, akik a Biatorbágyi Szakrendelőben 
2017. szeptember 29-ig kértek és kaptak idő-
pontot szakrendelésre, őket díjmentesen – 
lakcímüktől függetlenül ellátják.

Szabó György

Kályhák- kandallók elé helyezzünk nem éghe-
tő anyagú tálcát és ellenőrizzük a füstcsövek 
rögzítettségét, a hősugárzók környezetéből a 
gyúlékony éghető anyagokat távolítsuk el. 
Kisgyermeket üzemelő kályhával, hősugárzó 
fűtőtesttel ne hagyjunk egyedül a helyiség-
ben!
Amennyiben a legutolsó fűtés óta a lakásban 
átalakítás történt (homlokzati szigetelés, lég-
tércsökkentéssel járó helyiség leválasztás, nyí-
lászáró csere, elszívó berendezés üzembe he-
lyezése, szakemberrel vizsgáltassuk meg a 
biztonságos szintű légcsere meglétét.
A szénmonoxid (CO) éghető anyagok (pl. fa, 
gáz, stb.) tökéletlen égése során keletkezhet. 
Színtelen, szagtalan, mérgező, belégzése so-
rán a belélegzett mennyiségtől függően kü-
lönböző tünetek jelentkezhetnek: enyhe fejfá-
jás, émelygés, hányinger; lüktető fejfájás, ál-
mosság, elmezavar, erős szívverés; eszmélet-
vesztés, görcs, légszomj, halál. 

A finanszírozás egy másik formája, amikor az 
ellátásért fizetni kell, de az önkormányzat en-
nek a költségét átvállalja.
Vizsgáljuk meg, hogy mi a helyzet Biatorbá-
gyon. A Biatorbágyi Szakrendelőben történő 
járóbeteg szakellátás részben nem államilag 
finanszírozott ellátás. A felmerülő költségek 
egy részét, – Biatorbágy lakóinak – Biatorbágy 
Város Önkormányzata finanszírozza. Érthető, 
hogy a továbbiakban a város önkormányzata 
nem költ olyan egészségügyi szolgáltatások-
ra, amelyeket nem a városban lakók vesznek 
igénybe. Kivételt képeznek ez alól a Herceg-
halomban állandó lakhellyel rendelkező ál-
lampolgárok, akiknek az egészségügyi szol-
gáltatását megállapodás keretében Herceg-
halom Község Önkormányzata kifizeti Biator-
bágynak.
Tehát téves az a nézet, hogy a Herceghalmiak 
– herceghalmi állandó lakcímmel rendelkezők 
– díjmentesen részesülnek egészségügyi szol-
gáltatásban. Nem kell ugyan fizetniük – pél-
dául a vérvételért – mert helyettük a Herceg-
halom Önkormányzata fizeti ki az igénybevett 
szolgáltatás ellenértékét.
Az, hogy ezt csak az állandó lakásbejelentővel 
rendelkező állampolgároknak teszi meg rész-
letkérdés, ám nem elhanyagolható szempont.
Mi a helyzet Budaörsön? A Budaörsi Városi 
Szakrendelő területi ellátásra kötelezett 
járóbeteg intézmény. Az ellátási körzete Pest-

A kémény potenciális veszélyforrás. A rend-
szeres ellenőrzéssel megelőzhetők a lehetsé-
ges veszélyhelyzetek, a kéménytűz és a szén-
monoxid-szivárgás okozta mérgezés.
Az élet- és preventív tűzvédelem érdekében a 
lakosság legfontosabb tennivalója, hogy te-
gye lehetővé az ingatlanba való bejutást, a ké-
mény ellenőrzését. 
A kémények rendszeres tisztíttatása nagyon 
fontos, hiszen a lerakódott korom begyullad-
hat vagy eltömítheti a füstcsatornákat. A sta-
tisztikák szerint sok esetben a kitakarítatlan 
kémények okozzák a kéménytüzeket.  Ne pró-
báljuk házilag magunk, vagy szakember nél-
kül javítani a kéményt, gázkészüléket, mert 
ahhoz speciális szerszám, alkatrész, kellő szak-
ismeret szükséges. 
Az elektromos fűtőberendezések üzemelteté-
se nagy energia felvétellel jár, aki ilyenre vált 
annak érdemes a lakás villamos hálózatát 
felülvizsgáltatni.   

VÁLtoZÁSok A JÁróbeteG
SZAkeLLÁtÁSÁbAN 
„Tájékoztatjuk Herceghalom község lakosságát, 
hogy a Biatorbágyi Egészségházban (Biator-
bágy, Mester utca 2. szám alatt) működő járóbe-
teg-szakellátási szolgáltatásokat 2017. október 
1. napjától csak azok a herceghalmi lakosok ve-
hetik ingyenesen igénybe, akik állandó herceg-
halmi lakóhellyel és érvényes társadalombizto-
sítással rendelkeznek.”
forrás: www.herceghalom.hu

tisztelt olvasó!
Hunya krisztina képviselőasszony utánané-
zett ennek a kérdéskörnek és a facebookon 
közzétett közleményére közel ötven hozzá-
szólás született. Ennek a hozzászólás döm-
pingnek egy levonható következtetése van, 
Herceghalom lakosságát érdekli ez a kérdés. 
Ezen nem lehet csodálkozni, mert sokakat 
érint a változás.
De valójában mik ezek a változások? Mi válto-
zik meg október 1-től?
A kérdés megválaszolásához tisztázzunk egy-
két alapkérdést. 
mit jelent az államilag finanszírozott 
járóbeteg szakellátás? 
Ebben a szolgáltatásban azok az állampolgá-
rok részesülhetnek, akik rendezett egészség-
biztosítási jogviszonnyal rendelkeznek. Ré-
szükre a szolgáltatás díjmentes.

tájékoztatás –  „Kezdődik a fűtési szezon”

a herceghalmi lakosok járóbeteg-szakellátása
a Képviselő-testület ülésének napirendi pontjai között  szerepel ez a téma, azonban úgy gondolom, nem árt még jobban körbejárni 
ezt a kérdést. megkértem Dr. Pintér márk családorvost, pontosítsa a felmerült kérdésekre született megoldásokat.
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Szabó Csaba és Vicze Csilla kislánya 
Szabó Iringó
Nagy András és Farkas Mária kislánya 
Nagy Emma
Farkas Gábor és Tóth Anna kisfia 
Farkas máté

IStEN ÉltESSE ŐKEt SoKÁIG!

aNYaKÖNYVI HÍrEK a „CSICSErGŐ óVoDa „ HÍrEI
mEGSZÜlEttEK

A helyes szakmai segítségnyújtás, információ 
átadás mellett, szükség esetén pszichés támo-
gatást is kell nyújtani, női mivoltukban, fele-
ség és anyai szerepükben tanácsolni őket.
Tudom azt is, hogy a védőnői hivatás nem na-
pi nyolcórás munka, hiszen az édesanyáknak, 
szülőknek bármikor szükségük lehet segítség-
re, akár a civil életben találkozunk, akár csak a 
telefonos elérhetőségre gondolok. Kell, hogy 
érezzék, bármikor kész vagyok foglalkozni 
gondjaikkal, problémáikkal. Fontosnak tar-
tom a bizalmi kapcsolat kiépítését, a közvet-
lenséget, ugyanakkor szakmai szempontból a 
tudást és a határozottságot.
Már a főiskolai tanulmányaim alatt igyekez-
tem olyan képzéseken is részt venni, amelyek 
szakmai ismereteimet gazdagították, s ame-
lyekkel pluszt tudok nyújtani gondozottjaim-
nak, mint pl. a méhnyakrák szűrés, és a baba-
masszázs.
A magam részéről igyekszem mindent meg-
tenni annak érdekében, hogy a település ve-
zetősége, munkatársaim és a gondozottak el-
várásának megfeleljek. Szeretném ezt a hiva-
tást Isten dicsőségére és mindazok javára be-
tölteni, akik rám bízattak. Még egyszer köszö-
nöm a település vezetőségének a bizalmat, a 
szeretetteljes befogadást, a segítő támoga-
tást. Isten áldja meg Herceghalom minden la-
kóját, az itt élő családokat, kicsiket és nagyo-
kat! 

Mollné Mező Eszter Napsugár

területi gyakorlatomat a szomszédos Zsám-
bék városban és Budapest XIV. kerületében 
töltöttem. Zsámbék olyan pozitív benyomást 
tett rám, hogy megszerettem ezt a vidéket, az 
itt élő embereket. Nagy öröm volt számomra, 
amikor Herceghalom védőnői állást hirdetett 
és én jelentkezhettem.
A védőnői hivatás választásában több ténye-
ző is közrejátszott:
Mindenekelőtt az, hogy nagycsaládban nőt-
tem fel, ahol egyetlen lányként testközelből 
láthattam az anyaság és a gyermeknevelés 
szépségét, ugyanakkor annak nagy felelőssé-
gét és feladatát is. Éppen ezért kicsi koromtól 
kezdve hivatásszerűen szerettem volna én is 
gyerekekkel foglakozni, aktívan részt vállalni 
egészséges fejlődésükben egészen a felnőtté 
válásukig. 
Édesanyám barátnője, mint iskola védőnő, ko-
rán bevezetett a védőnői munka szerteágazó 
és felelősségteljes feladataiba, ez a gyakorlati 
ismeret és a szóbeli bátorítás mindvégig moti-
vált.
A felelősséget abban látom, hogy a védőnő-
nek a körzetébe tartozókról a lehető legtöb-
bet kell tudnia. Fel kell tudni ismernie a jelent-
kező problémákat, és azokra azonnali és haté-
kony segítséget kell nyújtania. A védőnőkre 
éppen ezért kettős felelősség hárul, hiszen 
nemcsak az újszülöttre, gyermekre, de az 
édesanyára, sőt az egész családra is oda kell fi-
gyelniük.

tisztelt Herceghalmi lakosok, 
Kedves Családok!

Engedjék meg nekem, hogy pár mondatban 
bemutatkozzam.
Mollné Mező eszter Napsugárnak hívnak. 
Nagycsaládban nőttem fel, öt fiútestvér mel-
lett, a sorban én vagyok a negyedik. Szüleim 
református lelkészek, jelenleg Jászberény-
ben szolgálnak, akiktől keresztyén nevelést, 
sok szeretetet és gazdag lelki-szellemi útra-
valót kaptunk. Magánéletemet tekintve pe-
dig férjezett vagyok, boldog házasságban 
élek.
2017. nyarán szereztem diplomát a Semmel-
weis Egyetem Egészségtudományi Karán, vé-
dőnői szakirányon. Ezzel párhuzamosan má-
sod diplomaként kezdtem el ugyanezen 
egyetemen belül a szülésznő szakirányt is, 
melyen harmadéves hallgató vagyok. Nagy 

Szeptembertől új védőnő teljesít szolgálatot Herceghalmon
Nagy öröm és megtiszteltetés számomra, hogy 2017. szeptember 15-től én tölthetem be Herceghalom község területi védőnői állását. 
Nagy kihívás és nemes feladat ez számomra, melynek igyekszem a tőlem telhetően, maximálisan eleget tenni.

A szeptemberi lapban tévesen közöltük Bak 
Noémi szüleinek nevét. Az édesapa neve he-
lyesen: bak Norbert
A tévedésért elnézést kérek!

Az óvodában már hagyományosan a szüreti 
mulatság az év nyitórendezvénye. A találkozás 
sok örömet ad kicsinek és nagynak: a hosszú 
nyár után jó egymást újra látni, lehet szőlőt 
szüretelni, mustot készíteni, szaladgálni, jót en-
ni-inni, beszélgetni. Ilyenkor szoktuk megnézni 
a nagycsoportosok műsorát, megköszönni a 
megújult óvodát, eltervezni azt, mi mindent is 
szeretnénk az új nevelési évben.
Magával ragadó, tartalmas és érdekes előadást 
tartott az óvodánkban Dr. bagdy emőke pszi-
chológus, október 3-án. A többszörösen kitün-
tetett szakember, főiskolás tanulmányaink eta-
lonja beszélt általános fej lő dés pszichológiai 
meglátásairól, az ikrek nevelésének örömeiről, 
speciális tudnivalóiról, az elismerés, ölelés en-
dorfint felszabadító hatásáról. Elhallgattuk vol-
na még sokáig. A találkozás megszervezését, fi-
nanszírozását köszönjük Arabadzisz Dimitrula 
szülőnek és családjának.

Varga-Tóth Csaba, óv.
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aKIKrE bÜSZKÉK VaGYUNK
Október 1-én rendezték meg az 53. DanceNet Kupa Táncversenyent. 
A Gyermek Kezdő Standard kategóriában életük első versenyén bárá-
nyos Márton és Földi Lilla aranyérmesek lettek. 
Márton és Lilla július óta táncolnak együtt. Lilla 2016 őszén ismerkedett 
meg a társastáncokkal, a versenytáncot pedig júliustól kezdte. Márton 
már tapasztaltabb volt ezen a téren, de versenyen ő sem volt még.
Ez a szép eredmény is azt mutatja, hogy kemény munkával ilyen rövid 
idő alatt is lehet eredményt elérni.
10–14 éves fiúknak és lányoknak, Herceghalomban is lehetősége van 
megismerkedni a társastáncokkal. Akit komolyabban is érdekel ez a le-
hetőség és kedve van a tánchoz, érdeklődjön a 06 30 355 6736 telefonon.

Forrás: Pekli Erika közművelődési koordinátor

a KÉZImUNKa KÖr 
kiállított darabjaiból látható, hogy különböző technikájú mintadarabo-
kat készítünk. Horgolunk, kötünk, hímezünk, gyöngyfűzünk, folt- var-
runk, miközben jókat beszélgetünk, nevetgélünk.
A KEK-ben minden hét szerdáján 15:30 órától 17:30-ig tartjuk a foglal-
kozásokat.  Tagdíj nincs! Jelentkezni a KEK-ben lehet.
Karácsonyra készülődve már elkezdtük a fenyődíszek, angyalkák horgo-
lását. Szívesen átadjuk tudásunkat, ezért várjuk akár a kezdők jelentke-
zését is. Az iskolásoknak horgoláshoz eszköz és fonal rendelkezésre áll. 
keressenek bennünket!  

dr. Sigmond Béláné  Gabi

MOZAIK

a KÁVÉ KUltÚrtÖtÉNEtE
Szeptember 27-én a Községi Könyvtárban kóstolóval egybekötött elő-
adáson vehettek részt az érdeklődők. A Kávé világnapja alkalmából ki-
rály Márta könyvtárvezető nagyon érdekes, szórakoztató és rendkívül 
tanulságos összeállítást mutatott be. 
A programból: 
	 •	A	kávé	és	a	pörkölés	fajtái
	 •	Kávézási	szokások
	 •	A	kávéházak	és	az	irodalom
	 •	Kedvenc	könyvem	–	ajánló
Sok érdekesség, humor, irodalom és minden a kávéról. Egy kicsi, ámde 
nagyon érdekes kiállítás is várta a vendégeket, no meg a meglepetés 
kávé-kóstolás tették teljessé az estét.

Örömmel tudatjuk, hogy novembertől Herceghalmon, az Alternatív Te-
rápiás Központban, is elérhető lesz az ILF Neurofeedback Tréning, mely 
egyike a leghatékonyabb terápiás módszereknek ADHD kezelésében. 
Játékosan, szórakoztatva fejleszt, úgy, hogy a gyermek észre sem veszi, 
hogy épp egy terápiás kezelésen vesz részt.
Közeleg az őszi szünet, remek alkalom hogy belevágjunk, gyertek, ját-
szunk és fejlődjünk együtt!
A +36 70 881 7437-es telefonszámon szeretettel várja érdeklődésüket, 
Halmágyi Zsuzsanna, ILF Neurofeedback tréner. 

Hajdu Józsefné Ági

alternatív terápiás
Központ

tlF Neurofeedback
tréning
aDHD
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Vizsolyba látogatott el egy szeptemberi hétvégén, a herceghalmi és a 
torbágyi reformátusok 25 fős csoportja, tankó Zoltánné és tankó 
Zoltán lelkipásztorok vezetésével. A Reformáció 500. évében ezzel is 
kifejezve tiszteletüket az első, teljes, magyar nyelvű Biblia fordítója, 
Károlyi Gáspár előtt. 

A gönci lelkipásztor és munkatársai kb. 3 év alatt fordították le erede-
tiből a teljes Szentírást. A kézirat lapjait az akkor még diák, későbbi 
zsoltárfordító, Szenczi Molnár Albert hordta gyalogosan Vizsolyba, 
Mantskovit Bálint nyomdájába. Az 1590-ben kinyomtatott Biblia a 
XVI. század nyomdatörténeti remekműve, a korabeli Habsburg csá-
szár cenzurális engedélye nélkül, nagy veszélyek vállalása közepette, 
hősi áldozatvállalás révén volt csak megvalósítható. A magyar nyelvű 
Szentírás kinyomtatásával azonban megvalósult a Reformáció egyik 
legfontosabb célkitűzése: Isten szava örök érvényű nyomot hagyott 
nemzetünk életén, anyanyelvünkön és a református egyház lelkisé-
gén. 

Vizsolyban a korábban református tanítói lakásként használt épület-
ben igényesen megszervezett, interaktív, nyomdatörténeti és refor-
mációtörténeti kiállítás várja az oda látogatókat. 
A település XIII. században épült, román kori, majd gótikus stílusban 
bővített, református templomában méltó módon őrzik a Kincset: az 
eredeti Károlyi Biblia egy példányát. A szépen gondozott templom-
kertben a három neves személyiség: Károlyi Gáspár, Szenczi Molnár 
Albert és Mantskovit Bálint mellszobrai láthatók. 
Utunkat Vizsolyból Boldogkő vára felé vettük. A Zempléni hegység lá-
bánál, a XIII. században épült lovagvár büszkén magasodik ki környeze-
téből. A várat megmászva csodálatos panoráma tárul a látogató szeme 
elé. Az őszi színek kavalkádja, az arcot simogató napsugár, a jó levegő, 
a csend a Teremtő Isten kedves ajándékai az úton lévőnek…
A várban pénztörténeti és hadtörténeti kiállítás is látható. Közép Eu-
rópa legnagyobb történelmi ólomkatona kiállítása –többek között- a 
muhi csatajeleneteit eleveníti meg.
A nap végén a miskolci presbiteriánus-református egyház vendéghá-
zában szíves vendéglátásban volt részünk. A finom vacsora után, a 
sok élményt szívünkben „morzsolgatva” és a zempléni jó levegőtől 
hamar álomra szenderültünk. 

Másnap a közös reggeli áhítat után Mezőkövesd felé vettük utunkat. 
A kora délutánig tartó fürdőzés a híres, és gyönyörű Zsóry fürdőben, 
megkoronázta kirándulásunkat. 
A közös élmények, a jó beszélgetések, az együtt töltött idő közelebb 
vittek bennünket egymáshoz. Még közelebb azonban a Teremtőhöz, 
aki megőrzött utunkon, és ajándékaival ismét elhalmozott bennün-
ket. 
SolI DEo GlorIa!  
Utunk megvalósításához a herceghalmi Önkormányzat nagylelkű 
anyagi támogatását tisztelettel megköszönjük! 
Utastársaim nevében, 

Cseke Ildikó hitoktató

Vizsoly – A Református Betlehem
Vallják a zempléni, kb. 800 lelkes település református gyülekezetének tagjai.
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Stabil céges háttérrel rendelkezni, komoly, szakmai munkát végezni, 
családias légkört teremteni, mosolyogva dolgozni, 

munkatársakból barátokká válni… Ez a dm!
Egyedi cégkultúránknak köszönhetően vállalatunk az elmúlt időszakban 

„Legjobb munkahely” és „Családbarát munkahely” díjjal gazdagodott 
a harmadjára elnyert „Legvonzóbb munkáltató a kiskereskedelemben” 

elismerés mellett.
Törökbálinton található raktárunkba keresünk 

új munkatársat az alábbi pozícióba:

KOMISSIÓZÓ
heti 35 óra, 

kétműszakos munkarendben

Feladatok:
•   Tételes és pontos áru-össze-

készítés
•   Előírt mennyiségi és minőségi 

normák teljesítése
•   Raklapok előkészítése csoma-

golásra
•  Selejt kezelése
•   Leltározás (napi és éves rend-

szerességgel)

Elvárások: 
•  8 általános iskolai végzettség
•  Önálló munkavégzés

Előny: 
•   Érvényes targoncavezetői jogo-

sítvány
•   Hasonló területen, pozícióban 

szerzett tapasztalat

Amennyiben szívesen csatlakoznál a dm csapatához, a 
www.karrier.dm.hu oldalon az „Állásajánlataink” menüpont alatt 

jelentkezz a pozícióra!

Munkavégzés helye:  2046 Törökbálint, Depo Pf. 4 
(dm márka Elosztó központ)




